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§1 Mötets öppnande 

Mötet öppnades av Orvar. 

§2 Justering 

Till att jämte ordföranden justera dagens protokoll utsågs Per-Anders Frey
hult. 

§3 Föregående protokoll 

Protokollet från styrelsemöte 2022-11-08 gicks igenom. 
Inga synpunkter noterades och protokollet lades till handlingarna. 
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§4 Verksamhetsledare 

Fullmaktsanmälan 

Verksamhetsledaren, tillsammans med ordförande, utgör firmatecknare för 
Tidans Vattenförbund . Verksamhetsledaren är därutöver företrädare för Ti
dans Vattenförbund i internetbanken (f.n. Swedbank) . Fullmaktsanmälan 
skickades till banken till slutet av oktober 2022 som förbehåller sig rätten att 
avgöra om fullmakten kan godkännas. Vilket skulle ta upp till 4 månader en
ligt uppgifter från Swedbank kundservice, grundat på långa handläggningsti
der. Under tiden har den nuvarande verksamhetsledaren haft hand om inter
netbanken. Verksamhetsledaren har även besökt Swedbank kontoret i Mari
estad för att ansöka om en ny företagsdosa kopplad till nuvarande verksam
hetsledare, vilket är godkänt. Numera är anmälan om ändring gällande full
makten godkänd, 2023-01-26 skickades fullmaktsavtalet in till Swedbank, 
med ordförande underskrift. 

Ekonomisk uppföljning 2022 

Bokslutet för 2022 kommer att sändas till alla medlemmar i styrelsen i slutet 
av februari och redovisas förhoppningsvis i nästa styrelsemöte. Den uppdate
rade ekonomiska uppföljning av föregående året 2022, påvisar vad budgeten 
avsatt under 2022 jämfört med genomförda utgifter. Sammanfattningen ger 
en överblick över differensen inför den preliminära budgeten 2023. Beslut 
behöver tas gällande omförflyttning av tidigare beslutade medel inom delpro
jekten, mer om detta under sammanfattning av projekt som uppdaterades un
der senaste arbetsträffen med Sofia och Susanne. Verksamhetsledarna ska 
tillsammans med bokföringsbyrån se ifall kostnaden kan flyttas till WWF med
let under kostr:iader på ekonomisk uppföljning, likaså för åtgärd samordnare. 
WWF har efterfrågat att bidragen ska brukas. 

Första raden med svarta siffror står för den fastställda budgeten 2022 
A d d d .. d .ff .. t "ft h·u·11 r · 2022 n rara en me ro a s1 ror ar u :QI erna 1 1 s or 
Kostnader Recipient Underhåll Förvaltning Vattenråd WWF Totalt 
Summa köp 
av tjänster 773 475 3 377 762 61 600 40 000 542 500 4 795 337 

777 191 979 289 49 018 53 972 235 654 2 095 124 

Förklaring till differensen under underhåll; Rörsås delprojekt har uteblivit och 
fosfordammar delprojektet 2. är inte klar ännu. 
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Vikens vattenråd 

Ingemar Lindsköld kanske dyker upp på nästa möte för att tala om projekten 
som pågår i Vikens vattenråd, om det kan ske ett eventuellt samarbete eller 
inspireras av varandra fortsättningsvis. 

§5 Rapporter 

Ösan utlopp i Östen 

Bakgrund om ärendeprocessen: Anmälan om vattenverksamhet skickades in 
av Terralimnogruppen AB för Tidans vattenförbund, efter godkännandet 
gavs av både markägaren och Håkan Magnusson. Styrelsen beslöt på mötet 
den 15e maj 2022 att skicka in anmälan om vattenverksamhet framtagen av 
Terralimno AB som en ansökan om tillstånd om deponering. 

Vi fick ett delbeslut om förbud att påbörja arbeten, och de behövde förlängd 
handläggningstid, därefter begärde länsstyrelsen en komplettering senast 8 
dec utav oss, vi förlängde svar om kompletteringen då Lars var bortrest och 
fick fram till 17 .e dec, men 12.e dec besvarades kompletteringen punkt 1-4 
gällande anmälan om muddring/rensning i ösan på fastigheten Horn S:16 
m.fl. i Skövde och Mariestads kommuner. Terralimnogruppen AB skickade 
sista svaret ang. punkt 5. 2023-01-02. 

Länsstyrelsen i Västra Götalands län har nu på nytt tagit 2023-01-03 emot 
den kompletterade handlingen i ärendet gällande "Ansökan om dispens från 
naturreservatsföreskrifter och N 2000 för muddring i Ösans utlopp i Skövde 
kommun" med diarienummer 247-2023. Vidare svar gällande beslut om kom
pletteringen inväntas. 

Ingemar Lorentzon har sänt en skrivelse gällande Ösans rensning. Ingemar 
framför en oro över att få stillastående vatten i viken. Syresättning på vikens 
vatten sjunker utan en cirkulation från ösans utflöde in mot viken. Vidare vill 
han säkerställa att Ösans vatten flödar ut i sjön och inte flödar rakt mot utlop
pet. Ingemar tar även upp finansieringen av rensningen, han betonar Vatten
förbundets möjlighet att höja utdebiteringen. 

Bakgrund av Orvar: lgenslamningen orsakar högre vattenstånd uppströms. 
Nuvarande förslaget till rensning är att vi följer utloppet och viker in mot viken 
strax innan utloppet, detta framgår i konsultrapporten från Calluna. Slammet 
ska läggas på Mikael Persson mark, vattenförbundet ska skriva avtal om 
detta. 
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Vi avvaktar länsstyrelsens besked beträffande ansökan om vatten verksam
het. Vi hoppas med en fortsatt dialog i fråga. Beslut om att Orvar och Rawan 
besvarar Ingemar Lorentzon skrivelse. 

Nya bedömningsgrunder 

Dom nya bedömningsgrunder för totalfosfor innebär ytterliga provtagning vil
ket kräver beslut om ändring i vårt Recepientkontrollprogram. Rapporten i 
helhet kan innebära högre krav på ytterligare provtagning i sjöarna. Vidare 
diskussion krävs kring medel till framtida mätprogrammet, just analysvariab
ler utav S04 och Mg och framförallt se över konsultens kvalitetsfaktorer så 
S04 resultat inte blir missvisande framöver grundat på outliers såsom sta
tistiken påvisar från torkan under 2018. Louise Malmström från SLU eller an
nan kunnig i området kommer kallas för uppföljning. 

översiktsplan 2040 i Skövde kommun 

Samråd kring översiktsplanen 2040 i Skövde kommun, Planen ska vägleda 
kommunen och andra myndigheter i beslut kring frågor om kommunens 
mark- och vattenanvändning. översiktsplanen utgår från Vision Skövde 2040 
och är den övergripande planen för långsiktig hållbar fysisk utveckling i kom
munen. De tre hållbarhetsdimensionerna, ekologisk-, social- och ekonomisk 
hållbarhet, har varit en viktig utgångspunkt under arbetet. Vikten av att hus
hålla med mark och vatten betonas. 

En hållbarhetsbedömning med miljökonsekvensbeskrivning har tagits fram 
och är en del av planhandlingarna. En översiktsplan bedöms enligt miljöbal
ken alltid kunna innebära en betydande miljöpåverkan och Tidan enligt kar
tan. 

Det som ligger för intresse för Tidan: Frågor kring sedimentdammar och han
teringen av sedimenten, kantzoner och dagvattenhantering. 

Beslut om att Orvar och Rawan kommer delta på informationsmötet som 
hålls på Kulturfabriken, 9 februari kl. 18.00 - 19.30. En skrivelse ska skickas 
till Skövde kommun därefter. 

§6 Underhåll 

Läget i LOVA-projekten 2023-01-26 
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- WWF: Avtal är påskrivet mellan Tidans vattenförbund och WWF på 
500.000 kronor för den första delen (medfinansiering av LOVA projekt 
Atgärdssamordnare 350 000 samt fosfordammar 150 000). Arbetet lö
per på, delrapportering inte aktuell förens i december. Sista året för åt
gärdsavtalet, slutrapport ska in i november, en ny finansiering behöver 
fortsätta. Delrapport ska in i början av februari, Sofia ska rapportera in. 

LOVA projekt "Rörsås": Utgår, ska installeras solceller, grundat på att 
det är ett säkrare projekt med intäkter för markägaren i stället, vi blir 
återbetalningsskyldiga, vidare process tas av Sofia till länsstyrelsen. 
Enbart åtgärdssamordnare berörs, 100 tusen som varit medfinansi
erade, kan användas till Östen i stället. 

Havs o vattenmyndighet har kommit in med sista extra medlet. 

LOVA projekt "Fosfordammar": Skulle pågå i 3 olika lägen i korsberga 
trakten. Fosfor dammarna har legat för nära en kraftledning och ansö
kan avslagits från länsstyrelsen. 2 lägen på Dannemarka på stiftens 
gård jobbas det vidare med, återstå att projekteras och ritas av natur
vårdgruppen innan markarbetet påbörjas, medfinansieras av WWF. 

LOVA projekt "Djuran 1 ": Från början 2 lägen men kvar är ett läge som 
kvarstår hos PO Källners, länsstyrelsen godkände inte lösningen pga. 
fiskvandrings hinder uppströms. Mark och miljödomstolen måste först 
godkänna överenskommelsen med dikningsföretaget. Detta för att inte 
hamna i samma situation som i ösar.s utlopp, därmed krävs registre
ring. Dokument har missats att skicka in på första registreringen, en ny 
registrering ska skickas. 

Förstudie våtmark Dimboholm: LONA ansökan har gått igenom och vi 
är beviljade de statliga bidragen, nu rävs en förstudie till en våtmark 
som hamnar runt 5ha enligt planen. Tidaholms kommun skriver avtal 
mellan kommunen och markägaren, samt ett avtal mellan markägaren 
och naturvårdsgruppen. Juristen har tittat tillsammans med samord
narna på kommunen och jobbar på ett nytt avtal, träffen från idag med 
Susanne gav positiv inställning. 

LOVA-projekt "markåtgärder": Kontakt har tagits med Kristian Jochnick 
på Länsstyrelsen och Åsa Frödin gällande markvårdsträffar som plan
eras i samarbete med markägare vid Värsås. Riktar sig mot hästföre
tagare, för att få markkarteringen betald, och få en åtgärdsprioritera. 
Träffen sker 1.e mars, mer information om medel för strukturkalkning, 
kalkfilterdiken, och markkartering rapporteras därefter. länsstyrelsen 
ger vanligtvis inte medel till sådant arbete. Positivinställning till un
derlag där åtgärder behövs mest på gården. 

Signatur 

I Ordf 

CD 3 
I Justerare 

1)11-



Underhållsarbete Bliktsorp: Susanne har dokumenterat och följt upp 
markägarens arbete. Visuella bilder på åtgärderna skickades utav 
Claes Sventoft och styrelsen har tagit del utav dem. Projektet är avslu
tat. 

§7 Vattenrådet 

LEV A:s inspirationsdagar 

Havs- och vattenmyndigheten tillsammans med Orust kommun, Jordbruks
verket, LRF och Vattenmyndigheterna, bjuder in till LEVA:s inspirationsdagar 
25.e och 26.e april 2023 på Stenungsbaden , mer information och anmälan 
kommer under våren. Målgruppen är lokala åtgärdssamordnare som genom 
samverkan skapar fler lokala åtgärder. Kan vara finansierad via LOVA-medel 
eller arbeta på vattenråd/vattenorganisation, kommun, länsstyrelse eller an
nan organisation med lokalt vattenvårdsarbete. Gäller även deltagare som 
har uppdrag att stödja lokala aktörer i deras åtgärdsarbete såsom länsstyrel
ser och nationella myndigheter. Beslut om att Rawan och Susanne anmäler 
sig. 

Försvaret 

Orvar har varit i kontakt med försvaret på P4, via hänvisning från förbunds
chefen Pelle på Miljösamverkan Östra Skaraborg, detta för att samverka lo
kalt med fortifikationsverket. Personen i fråga kunde inte hjälpa till grundat på 
föräldraledighet. 

Försvaret har en del mark ut mot ösan vilket kan innebära en möjlighet att 
uppföra våtmarker, försvarets mark angränsar till Skövde kommun. Därmed 
finns ett stort ansvar för vattenförhållande och grumligheten som tillkommer. 

Kontakt kommer att återupptas men i dagsläget finns det inget nytt att rap
portera. 

§8 Övriga frågor 

Vindbruksplanen 

Vindbruksplanen utgör ett tematiskt tillägg till Tidaholm kommun översikts
plan och ska visa lämpliga områden där vindkraftverk kan uppföras. Styrel
sen har tagit del av planen som redovisar vad som ska beaktas vid etablering 
av vindkraftverk, i förhållande till bevarandeintressen och områden med sär
skilt skydd. Under rubriken "Förslag till vindbruksplan" anges vilka områden 
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som kommunen bedömer som möjliga för verksamhetsutövare att etablera 
vindkraftverk i. Bedömningen är att Tidan inte kommer att påverkas i någon 
större utsträckning, ett svar formulerades till kommunen. 

Valberedning 

Styrelsen saknar en representant från Industrin. Leif och Rawan har sett över 
intresset från medlemmar inom industrin, men ingen har visat intresse. 

Inkommande nomineringar: Ersättare för Tony Persson i Mullsjö kommun no
minerades Johnny Wismen som representant i Tidans vattenförbund, Per 
Högberg som ordinarie stämmoombud och Henrik Jansson som ersättare. 
Anders Bredleius nomineras som vice ord. Istället för Anders Karlsson från 
Mariestad kommun. Nominering av Helena Dahlström och Orvar Eriksson 
från Skövde kommun, stämmoombud Theres Sahlström och Torbjörn Berg
man och Amanda Nordell som ersättare för Thomas Eklund. Nominering av 
Sören Johansson och Cristina Bernevång från Ulricehamn kommun. Nomine
ring för Tony som återvald till ersättare, och Ambjörn Lennartsson som leda
mot i Tidaholm kommun. 

En lösning på missförståndet gällande vem som beslutar platserna av leda
mot, ersätter eller ombud är antagen eller kommer att antas kan lösas genom 
att Leif formulerar ett informationsbrev som Rawan vidarebefordrar till våra 
kommunmedlemmar innan kallelsen till årsmötet. Våra stadgar är även ute 
på hemsidorna nu för hänvisning till kommunerna. 

Pågående kontakt med Sofia Berg angående att ersätta Alf Saldins plats i 
styrelsen som vattenrådsrepresentant. 

Byte av lokal 

Förflyttning för redovisning på nästa styrelsemöte. Bestämt är mötesrum på 
kommunhuset i Mariestad till nästa gång. 

Inkomstbasbeloppet 

Inkomstbasbeloppet uppgår till 7 4 300 kr år 2023. Det är en höjning med 3 
300 kr (4,4 procent) jämfört med inkomstbasbeloppet 2021, därmed en viss 
ökning av arvoden. 

Årsrapporten blir försenad grundat på ett byta av projektansvarig på SGS. 
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Kostnaderna från SGS har prisjusterats, de får årligen indexregleras med 
90% enligt K21 faktorprisindex för konsulttjänster med basmånad september 
från och med 2023-01-01. Denna ökning innebär 3,68% Beslut om att ac
ceptera prisvillkoren togs. 

2023 års priser blir följande: 

Provtagning 68221 

Analys 91334 

Konsult 54743 

Medins 66148 

Tot 271724 

Posten för u-lev. blir större i januari. Detta är kostnaden för dubbelanalyserna 
på station 186 Marieforsleden, där prov även skickats till Eurofins under 2022 
enl. kontrollprogrammet. 

Hemsidan 

Webbredaktören förutsätter att vårt avtal om skötsel av hemsidan för Tidans 
vattenförbund förlängs att gälla i 2023, beslut om att fortgå. 

Journalist från SLA i Skövde och var under 2023-01-17 ute i Tidavad och 
däromkring för att ta en titt på översvämningarna, sedan hörde av sig om en 
intervju. Orvar gav svar, står med i Mariestad och Skövde tidningen. 

Studieresa 

Inbokad studieresa 29-30 mars 2023 med Tidans vattenförbund, då besöker 
vi åtgärdskollegor i Västra Götaland på Orust och på Dalboslätten gällande 
våtmark, fosfordamm, djupare dalgångar (typ raviner), dikesunderhåll, häst
verksamhet för minskad övergödning och en förevisning av lars johansson 
från länsstyrelsen om naturbruksplanen. Sofia har skickat ut förslaget till sty
relsen. Dom som deltar är Orvar, Sofia, Susanne, Tony och Amanda. 

Signatur 

I Ordf 

co ~ 



Mötesarena Östen 21 feb 

Vid Mötesarena Östen ges aktörerna runt sjön möjlighet att informera 
varandra om pågående arbete, evenemang eller att lyfta frågor som berör 
bygden. Det är lämpligt att varje förening/aktör deltar med 1-3 personer. De 
börjar mötet med kaffe/te och fralla. Beslut om att Orvar och Rawan åker. 

§9 Nästa möte 

Nästa möte kommer att hållas 14 mars 2023 kl.18.00 i Mariestad Kommun. 

April 19.e är styrelsemöte kl.17 .00, därpå följer årsstämman 2023 kl.18.00. 

§10 Övriga frågor 

Förslag på fotografering kring Tidan, Susanne och Matz karlsson kommer att 
rådda i detta. 

§11 Avslutande av mötet 

Mötet förklarades avslutat. 

Vid protokollet 
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Rawan Domi 
Verksamhetsledare 

Justeras 

Orvar Eriksson 
Ordförande 
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Per-Anders Freyhult 
Protokol Is j usterare 

I Justerare 




